
КУРСОМ РЕФОРМ - ДО
КОНКУРЕНТОСПРОМОЖНОЇ ЕКОНОМІКИ

І СИЛЬНОЇ КОНСОЛІДОВАНОЇ
ДЕРЖАВИ

КУРСОМ РЕФОРМ - ДО
КОНКУРЕНТОСПРОМОЖНОЇ ЕКОНОМІКИ

І СИЛЬНОЇ КОНСОЛІДОВАНОЇ
ДЕРЖАВИ



Зміст 

 

1 1 

Зміст 
Зміст ................................................................................................................................. 1 

Завдання Президента України Віктора Федоровича Януковича щодо 
впровадження Програми економічних реформ ............................................................. 8 

Виступ голови Дніпропетровської обласної державної адміністрації Олександра 
Юрійовича Вілкула на засіданні Комітету з економічних реформ .............................. 26 

На шляху реформ: регіональні аспекти ....................................................................... 29 

Ключові питання регіонального Комітету з економічних реформ Дніпропетровської області ..............29 
Заходи регіонального Комітету з економічних реформ Дніпропетровської області ..............................35 

ЗАСІДАННЯ  регіонального Комітету з економічних реформ Дніпропетровської 
області за участю Президента України  Віктора Федоровича Януковича.................. 41 

Порядок денний:  “Курсом реформ – до конкурентоспроможної економіки  і 
сильної консолідованої держави” ................................................................................. 41 

Матеріали до доповіді голови Дніпропетровської обласної державної адміністрації О.Ю. Вілкула 

“Курсом реформ – до конкурентоспроможної економіки і сильної консолідованої держави” ...............43 
Матеріали до виступів: ................................................................................................................................55 

Дебюрократизація бізнесу на регіональному рівні та підвищення ефективності 

державного управління за рахунок впровадження сучасних IT технологій Удод Євген 

Григорович -голова обласної ради ................................................................................................... 55 
Про розвиток транспортної інфраструктури центральної частини  м. Дніпропетровська 

Куліченко Іван Іванович - міський голова  м. Дніпропетровська................................................... 55 
Про оптимізацію транзитних грузопотоків в обласному центрі Касьянов Сергій 

Павлович - член регіонального Комітету з економічних реформ Дніпропетровської 

області ................................................................................................................................................ 58 
Про збільшення пропускної спроможності транспортного коридору на ділянці 

південного обходу м. Дніпропетровська Сироватський Микола Олексійович - 

начальник Служби автомобільних доріг у Дніпропетровській області ...................................... 62 
Про технологічне переобладнання сільського господарства і перетворення його на 

конкурентоспроможну галузь економіки Хорішко Володимир Дмитрович  - 

генеральний директор  АТЗТ  “Агро - Союз” .................................................................................. 64 
Модернізація металургійного виробництва шляхом створення сучасного 

електросталеплавильного комплексу на ВАТ “Нижньодніпровський трубопрокатний 

завод” Кірічко Олександр     Іванович - генеральний директор кампанії“ Інтерпайп ” ............... 68 
Роль Наукового парку в інноваційному розвитку економіки України Півняк Геннадій 

Григорович - ректор Національного гірничого університету ..................................................... 73 

 

 
 

Зміст 

 

1 1 

Зміст ...................................................................... Ошибка! Закладка не определена. 

Програма економічних реформ  на 2010 – 2014 роки “Заможне суспільство, 
конкурентоспроможна економіка, ефективна держава” Виступ Президента 
України Віктора Януковича  на другому засіданні Комітету з економічних реформ  
2 червня 2010 року .......................................................................................................... 2 

Завдання Президента України Віктора Федоровича Януковича щодо 
впровадження Програми економічних реформ ............................................................. 8 

Виступ голови Дніпропетровської обласної державної адміністрації Олександра 
Юрійовича Вілкула на засіданні Комітету з економічних реформ .............................. 27 

На шляху реформ: регіональні аспекти ....................................................................... 29 

Ключові питання регіонального Комітету з економічних реформ Дніпропетровської області .............29 

Заходи регіонального Комітету з економічних реформ Дніпропетровської області .............................36 

ЗАСІДАННЯ  регіонального Комітету з економічних реформ Дніпропетровської 
області за участю Президента України  Віктора Федоровича Януковича.................. 42 

Порядок денний:  “Курсом реформ – до конкурентоспроможної економіки  і 
сильної консолідованої держави” ................................................................................. 42 

Матеріали до доповіді голови Дніпропетровської обласної державної адміністрації О.Ю. Вілкула 

“Курсом реформ – до конкурентоспроможної економіки і сильної консолідованої держави” ..............44 

Матеріали до виступів: ...............................................................................................................................56 
Дебюрократизація бізнесу на регіональному рівні та підвищення ефективності 
державного управління за рахунок впровадження сучасних IT технологій Удод Євген 

Григорович  - голова обласної ради .................................................................................................57 
Про розвиток транспортної інфраструктури центральної частини  м. Дніпропетровська 

Куліченко Іван Іванович - міський голова  м. Дніпропетровська...................................................63 
Про оптимізацію транзитних грузопотоків в обласному центрі  
Касьянов Сергій Павлович  - член регіонального Комітету з економічних реформ 

Дніпропетровської області ..............................................................................................................66 
Про збільшення пропускної спроможності транспортного коридору на ділянці 
південного обходу м. Дніпропетровська  
Сироватський Микола Олексійович  - начальник Служби автомобільних доріг у 

Дніпропетровській області ..............................................................................................................63 
Про технологічне переобладнання сільського господарства і перетворення його на 
конкурентоспроможну галузь економіки  

Хорішко Володимир Дмитрович  - генеральний директор  АТЗТ  “Агро - Союз”.......................71 
Модернізація металургійного виробництва шляхом створення сучасного 
електросталеплавильного комплексу на ВАТ “Нижньодніпровський трубопрокатний завод”  

Кірічко Олександр Іванович - генеральний директор кампанії“ Інтерпайп ” ...............................74 
Роль Наукового парку в інноваційному розвитку економіки України Півняк Геннадій 

Григорович - ректор Національного гірничого університету .....................................................78 
 

1



Програма економічних реформ на 2010 – 2014 роки “Заможне суспільство, конкурентоспроможна економіка, 
ефективна держава”” 

 

 

2 

Програма економічних реформ  
на 2010 – 2014 роки “Заможне суспільство, 

конкурентоспроможна економіка, ефективна держава” 
Виступ Президента України Віктора Януковича  

на другому засіданні Комітету з економічних реформ 
 2 червня 2010 року 

 

 
 
 

Шановні учасники засідання! 
 

Сьогодні – так,  як ми з вами домовлялися – я оголошую перший етап 
реформ, які повинні привести нас до успіху. 

Наша мета проста і ясна – Україна впродовж 10 років має увійти до 
двадцятки найбільш  розвинутих країн світу, рівень життя громадян України 
повинен відповідати європейським стандартам. 

Для цього ми маємо намір, перш за все, зробити сталим економічний 
розвиток України. 

Ми знизимо дефіцит держбюджету і стабілізуємо державний борг. 

Ми послабимо податковий тягар і розширимо податкову базу. 

Ми знизимо інфляцію, забезпечимо кредитування економіки та розвиток 
фінансового ринку. 

Ми збільшимо фінансову і витратну автономію регіонів. 

Реформи забезпечать зменшення адміністративного навантаження на бізнес. 

Ми завершимо приватизацію та будемо ефективно управляти державною 
власністю. 
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Ми будемо стимулювати інноваційний розвиток і розвиток вільної торгівлі 
з Європейським Союзом та країнами СНД, що значно сприятиме і 
впровадженню безвізового режиму з ЄС. 

Наші реформи дадуть можливість підвищити ефективність і провести 
реструктуризацію електроенергетики, вугільної, нафтогазової промисловості та 
житлово-комунального господарства. 

У нас будуть ринкові механізми регулювання тарифів та адресна 
підтримка тих, хто її потребує, з тим, щоб реформи не проводилися коштом 
найбідніших громадян, яких ми будемо захищати. 

Ми модернізуємо транспорту інфраструктуру, сформуємо прозорий ринок 
землі, підвищимо ефективність сільського господарства. 

Ми ще скоротимо структуру державних органів і підвищимо 
професіоналізм державних службовців. 

Серед індикаторів успіху наших реформ – підвищення середньої 
тривалості життя людей у нашій країні з 68 до 70 років. 

Одним із важливих складових успіху реформ буде досягнення нами 
середнього темпу росту ВВП не менше 5% на рік. 

Уже в 2014 році ми знизимо інфляцію з 13 до 6%. 

У наших планах поліпшити місце України у рейтингу бізнес-клімату не 
менше, ніж на 40 позицій. А в рейтингу конкурентоспроможності економік – на 10 
позицій. 

Ми скоротимо прямі та непрямі форми державної підтримки енергетики, 
вугільної, нафтової та житлово-комунальної галузей не менш, ніж на 60%. 

При цьому, повторюю, ми будемо дбати про соціальну захищеність 
неімущих громадян України. 

Ми знизимо питому енергоємність економіки на 20%. 

Сьогодні на цьому засіданні ви почуєте конкретні складові нашої 
програми реформ, про програму-мінімум і програму - максимум реформування 
України вже дуже конкретно. 

Кожен з виступаючих подасть докладний аналіз усіх напрямків цієї роботи. 

Я скажу лише про основні цілі. 

До них також належить стабілізація державних фінансів, технологічна 
модернізація економіки та розвиток інфраструктури, забезпечення ефективності 
базових галузей економіки, що є невід’ємною передумовою сталого 
економічного зростання. 

Безперечно цього неможливо досягти без залучення дешевого та 
довготермінового кредитного ресурсу. 

Найбільш прийнятним з цієї точки зору є співпраця з Міжнародним 
валютним фондом. 

Однак для того, щоб її розпочати, Уряд повинен максимально 
сконцентруватися на вирішенні таких питань: скорочення дефіциту бюджету, 
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збалансованість бюджету Пенсійного фонду та фінансових потоків НАК 
«Нафтогаз України». 

Цей шлях не новий.  Більшість країн Європи, зокрема, Греція, Ірландія, 
Португалія, Іспанія, Італія, Німеччина надсилають бюджети суворої економії до 
своїх парламентів. 

Ми маємо остаточно вирішити проблему повернення ПДВ, чого вже давно 
від нас чекає бізнес. 

Треба встановити економічно обґрунтовані тарифи на житлово-
комунальні послуги, при яких, як я вже казав, багатий платить справедливу ціну, 
а бідний отримує від держави адресну допомогу. 

Всі сектори промисловості повинні працювати в рівних умовах без 
перехресного субсидування. 

Кабінет Міністрів України повинен негайно вирішити ці проблеми. 

Розраховую також на підтримку Верховної Ради щодо прийняття 
необхідних змін до законодавства. 

Правляча коаліція повинна виступити ініціатором відповідних законопроектів. 

Зі свого боку я робитиму все, щоб співпрацю з МВФ було відновлено, але 
при цьому не впав рівень захисту бідних людей, старшого покоління, дітей, 
багатодітних родин. 

Всі ці питання у сконцентрованому вигляді представлені у Програмі 
реформ, яка є продуктом поєднання зусиль провідних фахівців із різних галузей. 

Адже реформи, які ми сьогодні починаємо, являють собою складний 
комплекс взаємопов’язаних і скоординованих заходів, спрямованих на 
досягнення цілої низки стратегічних завдань. 

З одного боку, нам потрібно забезпечити довгострокову макроекономічну 
стабільність. З іншого – ми не повинні і не допустимо зниження рівня життя 
людей. 

Я переконаний, що реформи, яких би зусиль вони не вимагали, не 
повинні відбуватися за рахунок громадян України. 

Нам треба підвищити конкурентоздатність України і створити 
привабливий інвестиційний клімат. 

Для цього ми будемо зменшувати роль держави в економіці, знижувати і 
скасовувати адміністративні бар’єри для бізнесу та розвитку інфраструктури. 

Дозвільну систему буде значно скорочено.   

Ми будемо запроваджувати принципово нову, стимулюючу й ефективну 
податкову та законодавчу політику. 

Зокрема, ми приймемо новий Податковий кодекс та значно спростимо 
податкове адміністрування, як я вже згадував. 

Паралельно ми працюватимемо над більш глибоким залученням України 
до процесів міжнародної економічної інтеграції. 
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Ми вже відновлюємо старі і починаємо завойовувати нові ринки збуту для 
українських товарів та послуг. 

Для цього треба не лише збільшувати обсяги виробництва та 
підвищувати якість продукції, а й працювати над візерунком України в світі, 
займати активну позицію у питаннях міжнародної політики та міждержавних і 
регіональних відносин. 

І, нарешті, найголовніше, що я хочу ще і ще раз повторити. 

Над завданням реформ, їх головною метою є кардинальне покращення 
життя громадян. 

Для цього слід формувати адресні інструменти соціального захисту для 
соціально вразливих категорій населення. 

Для цього потрібно реформувати систему житлово-комунального 
господарства. 

Для цього буде проведено пенсійну реформу. 

Для цього ми створимо гідні умови для працівників та роботодавців. 

Для малого та середнього бізнесу, для працівників бюджетної сфери, для 
вчителів і лікарів, студентів і науковців, робітників та селян, військовослужбовців 
і правоохоронців. 

Окремий напрям реформ – підвищення якості державних соціальних 
послуг для громадян. 

Підвищення якості та доступності медицини й освіти, удосконалення 
системи соціального забезпечення. 

Не менш важливою складовою програми реформ є розвиток регіонів. 

Недосконала владна організація і неефективна діяльність влади на 
місцевих рівнях в Україні є традиційним гальмом для нашого розвитку. 

Тому країні конче необхідна побудова нової моделі місцевої влади з 
урахуванням інтересів держави, регіону, територіальної громади, місцевого 
бізнесу, підприємств та установ. 

Усі ці зміни на сьогодні не просто актуальні, вони життєво необхідні. 

Без реформ Україна приречена. Країна надто довго перебувала у стані 
економічного застою та відсутності будь-яких кроків у напрямку модернізації та 
реформування економіки. 

Реформи слід здійснювати швидко та скоординовано. І ні в якому разі не 
можна втрачати високий темп. 

Здійснення реформ повинно забезпечити вже у 2013–2014 роках 
скорочення дефіциту бюджету до рівня 2% ВВП, зниження інфляції до 5–6%, 
встановлення середнього розміру пенсії не менш, ніж 45% від середньої 
зарплати. 

Вже зроблено цілу низку важливих кроків для побудови бази, на якій 
ґрунтуватимуться реформи, для створення необхідних стартових умов. 
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Ми забезпечили 30-відсоткову знижку на ціну російського газу для 
України. Це дозволило нам скоротити колосальні витрати, які непосильним 
тягарем лягали на державний бюджет та на плечі громадян. 

А тепер ми використаємо ці вивільнені ресурси для здійснення системних 
реформ в інтересах людей. 

Ми відродили дружні і взаємовигідні відносини із нашим стратегічним 
партнером і найближчим сусідом – Російською Федерацією. 

І відкрили, таким чином, дорогу для потужних інвестицій в українську 
економіку, для створення спільних проектів, відновлення колосального ринку 
збуту українських товарів і послуг. 

І все це – зі збереженням та подальшим розвитком іншого нашого 
стратегічного вектора – європейської інтеграції. 

Вже зараз ми впритул підійшли до таких надважливих питань, як зона 
вільної торгівлі з ЄС, безвізовий режим для українських громадян та 
асоційоване членство України в цьому об’єднанні. 

А це означає, що Україна поступово, але дуже впевнено посідає належне 
їй місце важливого геополітичного центру на карті європейського континенту. 

Що, в свою чергу, дозволить нам повною мірою реалізувати наш, досі не 
розкритий, але колосальний, науково-технічний, аграрно-промисловий, 
трудовий, транзитний потенціал. 

У стислі строки нам вдалося успішно побудувати чітко працюючу владну 
вертикаль. Українська влада сьогодні стабільна, передбачувана і дієздатна. 

Вперше за останні кілька років в країні сформована дієва парламентська 
коаліція. 

Ми маємо професійний та відповідальний коаліційний уряд. Ми маємо 
єдину, потужну, мотивовану команду, здатну досягати найамбітніших цілей. 

Таким чином, на сьогодні ми вже визначилися з ресурсною базою та 
політичним механізмом для реалізації системних економічних реформ. 

Ми зробили дуже важливі кроки на шляху до масштабних трансформацій. 
Але це лише перші кроки, початок дороги. 

Зараз починається найголовніше – самі реформи. 

Ми стаємо на дуже непростий шлях, який потребуватиме від усіх нас 
максимальної концентрації. Максимального поєднання інтелектуальних, 
організаційних, кадрових, фінансових ресурсів. 

Реформи не відбудуться за помахом чарівної палички. Це велика праця і 
велика відповідальність. 

Ми не маємо права на помилки. Бо народ України надто довго чекає 
позитивних зрушень. І ми повинні дати результат якомога швидше. 

Дуже важливо, щоб реформи були підтримані суспільством. Розуміння і 
сприйняття громадянами – обов’язкова умова успішного здійснення реформ. 
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І тому всі наші кроки мають здійснюватися на засадах максимальної 
відкритості, публічності та прозорості. 

Українське суспільство, яке до сьогодні було штучно роз’єднаним, і навіть 
поляризованим, потрібно консолідувати довкола ідеї масштабних позитивних 
трансформацій усього нашого життя. 

Об’єднати цілями, які однаково позитивно сприймаються усіма 
громадянами, незалежно від їх місця проживання, мови спілкування чи 
національності. 

Це і відродження української економіки. 

Це і підйом нашої промисловості та сільського господарства. 

Це і створення в Україні робочих місць. 

І повернення додому, до родин, мільйонів українських заробітчан. Бо їхні 
руки, їх розум, їхня працелюбність віднині будуть потрібні їхній Батьківщині. 

Це, безумовно, і підвищення стандартів життя, і соціальних стандартів до 
європейського рівня. 

Ми повинні дати країні перспективу, а народу – добробут, віру у власні 
сили та впевненість у завтрашньому дні. 

 

Дякую за увагу. 

 
 
Прес-служба Президента України Віктора Януковича, 02.06.2010 15:05 
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Завдання Президента України Віктора Федоровича 
Януковича щодо впровадження Програми економічних 

реформ 
 

Президент України провів перше засідання Комітету з 
економічних реформ 

 

 
 

Під головуванням Президента України Віктора Януковича відбулося 
перше засідання Комітету з економічних реформ. 

Відкриваючи засідання, Глава держави наголосив: сьогодні Україна має 
зробити вибір –  обрати для себе «сценарій стагнації і життя одним днем» із  
популістськими обіцянками, чи рухатися шляхом глибинного реформування для 
якісного ривка у національному розвитку. 

«Ми прийшли до влади саме для того, щоб дати країні зміни, дати нове 
дихання. Ми відкриємо людям нові перспективи через повноцінні реформи», – 
сказав В. Янукович, закликавши присутніх «не кидатися красивими словами чи 
гаслами», а ефективно працювати на державу та її громадян.  

«Реальні економічні реформи треба починати негайно. Незважаючи на 
складне фінансове та економічне становище, я впевнений, що ми вийдемо з 
кризи сильнішими і зробимо якісний ривок на шляху до нашої стратегічної 
мети – через 10 років увійти у двадцятку найрозвинутіших країн світу. Це 
реальний шлях», – наголосив Президент. 

Стратегічними пріоритетами сьогодні Глава держави назвав: підвищення 
стандартів якості життя громадян, розбудову динамічної модерної економіки, 
забезпечення ефективної та справедливої політики стабільної державної влади. 
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На думку Президента, у нинішніх непростих умовах для кардинального 
покращення  життя людей – від освіти та медицини до робочих місць і гідного 
пенсійного забезпечення – потрібні не пусті розмови чи популістські дотації з 
бюджету. 

«Це можливо лише на основі динамічного інноваційного росту економіки, 
росту, який буде генеруватися ринковою ініціативою мільйонів приватних 
підприємців», – сказав він, відзначивши надзвичайну актуальність завдання 
щодо вироблення і втілення програми системних економічних реформ. 

«Базовим у нашій роботі я бачу принцип публічності та прозорості», – 
підкреслив Глава держави. – «... Дуже важливо, щоб реформи були підтримані 
суспільством». Відтак, відзначив Віктор Янукович, максимальна публічність має 
бути серед основних принципів діяльності  Комітету з економічних реформ – як 
на центральному, так і регіональному рівнях.  

Глава держави також висловив переконання, що активну участь у 
розробці концепції економічних реформ мають брати голови ОДА. За словами 
Президента, він уже поставив таке завдання новопризначеним керівникам 
областей. «Я хотів би, щоб голови ОДА були також  ініціаторами деяких 
пілотних проектів, без яких нам не вдасться рухатися вперед. Таку ступневість 
нашого руху ми з вами у найближчому майбутньому повинні визначити», – 
сказав Президент України. 

«Я вважаю, що люди зрозуміють, в якому напрямку пропонується 
рухатися. Тому ще раз повторюю: публічність – передумова для успіху 
реформ», – переконаний В. Янукович.  

Президент підкреслив, що хоче бачити професійний і системний підхід до 
здійснення реформ. «Я хочу бачити реальну програму і, що найважливіше, 
механізми, через які вона  реалізовуватиметься», – сказав він, нагадавши, що в 
Україні вже сформовано дієвий політичний механізм – є парламентська 
більшість, коаліційний уряд тощо. 

Головним завданням Уряду сьогодні Президент назвав стабілізацію 
макроекономічної ситуації в країні як фундаменту для подальших стратегічних 
реформ. 

«Термінові і в більшості непопулярні заходи з подолання кризи –
 тимчасові. Це болісний, але короткий період, в якому ми маємо відкрити 
перспективу... Оперативна робота з гасіння пожеж має супроводжуватися 
якісними змінами стратегічного характеру. Консолідована політична модель 
відкриває нам можливість для реальних глибинних перетворень», – сказав 
Глава держави. Віктор Янукович особливо наголосив, що йдеться, безумовно, 
про роботу, яка вестиметься з урахуванням досвіду успішних реформ провідних 
країн Європи і світу. 

Президент підкреслив, що триматиме під жорстким контролем хід 
реалізації економічних реформ. «Я особисто контролюватиму якість 
впровадження реформ. Для цього ми з вами налагодимо систему моніторингу 
успішності реалізації програми реформ», – сказав Віктор Янукович. За словами 
Президента, йдеться про визначення чітких критеріїв якісних і кількісних змін, 
що мають бути досягнуті на кожному з етапів реформування. Також 
заплановано періодичні моніторингові звіти незалежних експертів, за 
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підсумками яких  відповідні програми вдосконалюватимуться або ж 
посилюватиметься кадровий склад виконавців. 

«Першими союзниками  у дієвому контролі та впровадженні реформ я 
бачу громадськість і медіа. До ваших сигналів я завжди уважно 
дослуховуватимусь. При опрацюванні програми нам потрібно не точкове 
докладання зусиль, а комплексний підхід з чіткими результатами», – сказав 
Президент України.  

Глава держави окреслив п’ять основних напрямків програми економічних 
реформ.                     

Йдеться про забезпечення сталого економічного розвитку, комфортного 
бізнес-клімату та залучення інвестицій; технологічну модернізацію економіки і 
розвиток інфраструктури; створення умов для економічного розвитку регіонів 
(передусім, сільських територій і монофункціональних міст); формування нової 
якості  міжнародної інтеграції та економічної співпраці; реформу соціальної 
сфери. 

«Ми сформуємо нову модель для динамічного розвитку насамперед 
через реформу державних фінансів, прийняття податкового кодексу, 
формування стабільності на грошово-кредитному та валютному ринках. 
Адміністративне навантаження на бізнес буде зменшено. Розвиток фінансового 
сектору відновить довіру до банків і забезпечить реальний сектор доступними 
кредитами та іншими ресурсами», – сказав В. Янукович. 

Глава держави окремо відзначив виняткову важливість розвитку 
транспортної інфраструктури,  ефективного реформування у 
сфері енергоспоживання та енергозабезпечення. 

Говорячи про створення умов для економічного розвитку регіонів, 
Президент підкреслив: безумовно, таке завдання вимагає реформування 
міжбюджетних відносин. 

Реформування соціальної сфери Віктор Янукович назвав на сьогодні чи 
не найбільш масштабним завданням влади. 

«Щодо кожного з цих пріоритетних напрямків я чекаю від керівників 
робочої групи сміливих  і водночас обґрунтованих пропозицій, які забезпечать 
швидкі зміни на краще», – сказав Президент України, звертаючись до учасників 
засідання. 

Перший проект Програми економічних реформ, наголосив Президент, 
має бути готовий не пізніше, ніж через 60 днів. «Ми не маємо права змарнувати 
жодного дня. Ми повинні використовувати кризу для глибоких і системних 
реформ, як шанс для модернізації економіки», – сказав Віктор Янукович. 

 
Прес-служба Президента України Віктора Януковича, 22.03.2010 17:00 
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Під головуванням Президента відбулося засідання 
Комітету з економічних реформ 

 

 
 

Під головуванням Президента України Віктора Януковича 
відбулося чергове засідання Комітету з економічних реформ. 

Розпочинаючи нараду, Глава держави нагадав, що пройшов місяць з 
моменту оприлюднення Програми економічних реформ на 2010 – 2014 роки 
«Заможне суспільство, конкурентоспроможна економіка, ефективна держава». 

«Програма викликала великий інтерес у суспільстві. Поступово 
відбувається її активне обговорення, в тому числі – й на засіданнях 
регіональних комітетів, які постійно проводяться під моїм головуванням у різних 
областях України», – сказав Президент. 

Глава держави високо оцінив той факт, що пропозиції до Програми 
надходили з різних куточків України, від вітчизняних і міжнародних експертів, 
асоціацій підприємств, громадських об’єднань тощо. 

«Вважаю це позитивним сигналом та свідченням того, що ми робимо 
надзвичайно важливу і необхідну справу», – відзначив В. Янукович, нагадавши, 
що отримані пропозиції до Програми практично весь цей період 
обговорювалися в робочих групах, у тому числі - за його участю. На 
переконання Глави держави, йдеться про конкретний і предметний підхід до 
справи, комплексну та системну роботу над документом, коли всі конструктивні 
й раціональні ідеї враховані у Програмі або у планах-графіках реалізації 
реформ. 

«Таким чином сьогодні Програма – це документ, який дає чіткі орієнтири 
щодо реформування економіки України та досягнення нашої основної мети – 
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підвищення рівня життя громадян. Ще раз хочу підкреслити: всі подальші кроки 
влади у країні повинні здійснюватись у чіткій відповідності до положень 
Програми», – наголосив Глава держави. 

Президент окремо торкнувся теми нового Податкового кодексу, критичні 
зауваження до проекту якого він вже висловлював раніше. Сьогодні, повідомив 
В. Янукович, він мав дискусію стосовно гострих питань цього документа з 
Прем’єр-міністром Миколою Азаровим. «Але це не означає, що ми будемо 
зводити цю роботу до з’ясування стосунків. Дехто вважає, що зниження 
податків, яке ми пропонуємо по ПДВ, податку на прибуток, вже відбулося, а все 
інше можна відрегулювати, як кому хочеться. Вже створено лобістські групи – 
ми їх знаємо – які вмовляють депутатів, що приймати, а що ні. 

Ми не будемо робити Кодекс під жодну лобістську групу. Кодекс буде 
зроблено під країну. І в деяких напрямках, безумовно, він не буде популярний, 
але це – Закон, який наближатиме нас до європейських стандартів, стандартів 
прозорості, до яких ми так з вами прагнемо», – наголосив Президент. 

В. Янукович підкреслив, що цей документ створюватиме умови та 
мотивації для зростання економіки. «Не до зростання «економік», умовно 
кажучи, окремих фінансових груп, а зростання економіки держави», – 
акцентував він, додавши, що йдеться про дійсно важку роботу, за яку ніхто не 
хотів братися протягом усіх років незалежності України. 

Зараз, зазначив Президент, маємо основу головного податкового 
документа країни. Ми повинні скористатися можливістю проведення його 
широкого громадського обговорення та знайти оптимальне рішення – не 
підлаштоване під конкретні компанії чи інтереси. «Рішення, яке забезпечить 
розвиток країни і створить умови для конкурентного середовища, і зрештою – 
зростання економіки», – сказав Президент. 

Глава держави повідомив, що має намір звернутися з проханням до 
Голови Верховної Ради Володимира Литвина про прийняття вже цього тижня 
рішення, яке працювало б на продовження громадських обговорень 
Податкового кодексу та підготовки до прийняття відповідного законопроекту. 

 «Ми добре розуміємо, що зможемо це зробити тільки восени. І вже на 
основі цього Податкового кодексу і Бюджетного кодексу ми формуватимемо 
новий бюджет 2011 року. Безумовно, ми цю роботу повинні завершити разом з 
прийняттям бюджету до кінця цього року», – зазначив В. Янукович. 

Відзначаючи нагальну потребу у реформуванні країни, Президент 
підкреслив: «Ми будемо рухатись вперед, незважаючи ні на які перешкоди. Ми 
знаємо, що це вкрай необхідно робити». 

«Та співпраця, яка зараз є в уряді, в парламентській коаліції, Комітеті з 
економічних реформ, сьогодні узагальнює напрямки початку реформ в Україні. 
Вони дадуть можливість нам уже цього року створити механізм реалізації цих 
реформ. Це дуже важливо». 

 Президент подякував членам Комітету з економічних реформ за їхню 
роботу. «Ми з вами швидко просуваємося вперед. Вважаю, що у нас є 
можливість цей швидкісний режим витримати, зробити його робочим і рухатися 
вперед у вирішенні практичних питань створення механізму реалізації реформ», 
– сказав Віктор Янукович. 
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За словами Президента, на сьогоднішньому засіданні його учасники 
мають затвердити відповідні плани-графіки з виконання положень Програми 
економічних реформ, чітко визначити часові рамки зі здійснення конкретних 
кроків. Окремо Глава держави відзначив важливість створення системи 
моніторингу ефективності дій Комітету та оперативного реагування на 
проблеми, що виникатимуть. 

 
 
Прес-служба Президента України Віктора Януковича, 07.07.2010 15:25 
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Під головуванням Президента відбулося засідання  
Комітету з економічних реформ 

 
 

 
 

 
Під головуванням Президента України Віктора Януковича відбулося 

засідання Комітету з економічних реформ. 

У вступному слові Глава держави нагадав, що на попередньому засіданні 
було затверджено Програму економічних реформ, яка окреслює стратегію 
перетворень у країні. «Ми затвердили плани-графіки реалізації реформ, що 
передбачають створення нової законодавчої бази, нормативних актів, 
необхідних для реформування економіки країни», – сказав В. Янукович. 

Сьогодні, переконаний Президент, потрібно сконцентруватися на 
реалізації проектів, що можуть якісно змінити обличчя України, відкриють для 
неї нову перспективу, матимуть вирішальне значення для економічної безпеки 
та гуманітарного розвитку. 

«Ці проекти отримають статус національних, і кожен буде доведений до 
успішного завершення», – підкреслив Віктор Янукович. 

Глава держави окреслив національні пріоритети, в рамках 
яких реалізовуватимуться зазначені проекти. Йдеться, зокрема, про нову 
енергетику, і, відповідно, відповіді на питання забезпечення енергобезпеки 
України; нову якість життя, де мають бути розв’язані питання доступного житла, 
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якісного медичного обслуговування, переходу до світових стандартів освіти, 
вирішення проблем довкілля тощо. 

Ще одним пріоритетом Президент назвав розвиток інфраструктури. «Ми 
маємо повернути роль України у транспортних потоках, що значною мірою була 
втрачена за останні роки на користь наших сусідів», – підкреслив Президент. 

На переконання Глави держави, надзвичайно важливим є розгляд 
проекту «Олімпійська надія – 2022», і досвід з проведення Євро-2012 нам 
багато дасть у цьому сенсі. «Я впевнений, що ми вже сьогодні повинні вивчати 
той досвід, і що стосується «Олімпійської надії-2022 – маємо взятися за це 
питання дуже серйозно. Тоді буде надія», – сказав В.Янукович. 

Президент підкреслив, що розглядає зазначені національні проекти як 
майданчики реального втілення та досягнення практичного результату реформ 
в Україні. «Вважаю, що вони відповідають найбільш нагальним проблемам 
реформування національної економіки», – сказав Глава держави, додавши, що 
механізми їх реалізації, безумовно, будуть інноваційними.  На переконання В. 
Януковича, тут потрібно розраховувати насамперед не на бюджетні кошти, а на 
інструменти державно-приватного партнерства та залучення інвестицій у 
національну економіку. 

Віктор Янукович окремо наголосив, що під час реалізації національних 
проектів мають бути продемонстровані кращі практичні результати роботи з 
внутрішніми та зовнішніми інвесторами. «Очікую практичної демонстрації того, 
що працювати інвестору в Україні стало простіше, що держава вкладає 
реальний зміст у слово «партнер» для інвестора», – підкреслив Президент.  

На переконання Глави держави, у цьому ключі необхідно буде 
започатковувати нові підходи у державному управлінні. Йдеться, зокрема, про 
перехід до проектного менеджменту. «Взаємодія з міжнародними організаціями, 
іноземними інвесторами, донорами, приватними партнерами – це буде наша 
постійна робота», – сказав В.Янукович. Відтак необхідні організаційні зміни 
будуть зроблені як у рамках Комітету з економічних реформ, так і в рамках 
роботи Уряду. 

Президент запропонував утворити у рамках Комітету з економічних 
реформ робочу групу з питань національних проектів, що напрацьовуватиме 
конкретні пропозиції, які потім розглядатиме Комітет. 

Віктор Янукович нагадав, що в Уряді створено спеціальне агентство з 
управління національними проектами, яке має в тісній співпраці з Державним 
агентством з інвестицій та розвитку і профільними міністерствами забезпечити 
вичерпну реалізацію схвалених Комітетом проектів. 

За словами Президента, на першому етапі йдеться про технічну 
підготовку проектів, яка має здійснюватися першокласними фахівцями на рівні 
світових стандартів – із забезпеченням їх відпрацювання не тільки в Уряді, а й 
на рівні міжнародних організацій. 

Глава держави звернув особливу увагу на важливість активної роботи з 
інвесторами, яка має включати не тільки пошук і зацікавлення потенційних 
партнерів, а й супроводження їх у відносинах з українськими органами 
центральної та місцевої влади. «Фактично, це має бути представник інвестора у 
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системі державної влади України. І це абсолютно нормальна практика», – додав 
Віктор Янукович. 

Президент також відзначив важливість моніторингу та контролю за 
реалізацією проектів. Глава держави доручив Прем’єр-міністру Миколі Азарову 
тримати питання національних проектів на особистому контролі та доповідати 
про результати цієї роботи на кожному засіданні Комітету з економічних 
реформ. 

«Створене Агентство з управління проектами повинно стати майданчиком 
для збору та впровадження ініціатив і нових ідей,  і в першу чергу – від 
підприємницького середовища, наукових кіл, що мають стати базою для 
реалізації національних проектів», – сказав Президент, додавши, що в цій 
роботі необхідно уникнути надмірної бюрократизації та дублювання функцій. 

У своєму виступі Президент також назвав одним із пріоритетних 
напрямків реформування національної економіки покращення умов для 
розвитку бізнесу. Передусім йдеться про дерегуляцію дозвільної системи та 
рішуче скорочення ліцензій. «Це питання є наріжним каменем, який стримує 
сьогодні розвиток підприємництва, бізнесу і надходження інвестицій в Україну. 
Нам, безумовно,  треба подумати і зробити конкретні реальні кроки. І ми будемо 
це робити», – сказав В. Янукович. 

Президент нагадав, що Кабмін вже прийняв рішення про скорочення на 
50%  кількості дозволів. «Ми домовилися, що рухаємося до 10% від того, що 
було. І конкретизувати це питання ми будемо найближчим часом», – сказав 
В.Янукович. 

Сьогодні Глава держави підписав чергові доручення Уряду, які 
стосуються прискорення дерегуляції. «Переконаний: до кінця року цілком 
реально цю роботу завершити. Наша мета – припинити побори і знущання над 
бізнесом», – сказав В. Янукович, вкотре наголосивши, що  формула відносин 
між державою і бізнесом має бути прозорою. 

«Ліцензії та дозволи мають бути потрібні тільки для тих видів діяльності, 
що  пов’язані з підвищеним ризиком для життя та здоров’я людей», – 
переконаний Президент. За словами Глави держави, питання дерегуляції 
дозвільної системи та скорочення ліцензій буде предметом розгляду також на 
наступному засіданні Комітету з економічних реформ. 

 

Прес-служба Президента України Віктора Януковича, 25.08.2010 17:24 
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Під головуванням Президента відбулося розширене 
засідання Комітету з економічних реформ 

 

 
 

 
Під головуванням Президента України Віктора Януковича відбулося 

розширене засідання Комітету з економічних реформ. 

Відкриваючи нараду, Глава держави наголосив: сьогодні потенціал 
підприємництва не може реалізуватися повною мірою через незадовільний стан 
регуляторного середовища в Україні. 

«Той потенціал, який є в Україні, підкреслюється практично при кожній 
міжнародній зустрічі – з бізнес-колами, інвесторами. І цей потенціал не 
реалізується повною мірою, тому що регуляторна політика не відповідає 
міжнародним стандартам. І на це дуже погано реагує суспільство. Боротьба з 
бюрократією – це процес вічний, але в будь-якій боротьбі завжди переможцем 
має бути Держава і Український народ», – наголосив Президент. 

«Обтяжливість регуляторної сфери призвела до деформованої структури 
бізнесу, і насамперед – малого та середнього. Понад третини малих 
підприємств працюють у сфері торгівлі. Така політика ліквідувала економічні 
стимули для розвитку виробництва та фактично заблокувала технологічний 
розвиток країни», – сказав Віктор Янукович. Він висловив переконання, що 
складні процедури отримання дозволів і постійна увага контролюючих органів, 
більше зацікавлених у виявленні порушень та накладанні штрафів, не сприяють 
започаткуванню та розвитку виробничих підприємств. Як приклад Глава 
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держави назвав ситуацію в сфері будівництва, яка регулюється понад 40 
нормативно-правовими актами. 

На переконання Президента, «абсолютним нонсенсом» залишається 
свідоме обмеження доступу підприємців до контрольних актів, за ознайомлення 
з якими вимагають плату. Передусім, йдеться про такі обов’язкові документи, як 
стандарти для різних сфер діяльності, санітарні вимоги, вимоги у сфері 
будівництва та проектування. «Тобто бізнес потерпає двічі – спочатку 
вимагають гроші за доступ до вимог, а після того – під час їх контролю», – 
зауважив Президент. 

«Бездіяльність у сфері дерегуляції обходиться дуже дорого, перш за все 
– країні. Тому першочерговим завданням є вироблення чітких правил гри, 
прозорих і зрозумілих для бізнесу. Основний принцип реформування 
регуляторної політики – зменшення втручання держави в економічну 
діяльність», – переконаний Глава держави. 

Регулювання та контроль з боку держави мають зосередитися на тих 
видах діяльності, здійснення яких несе суттєву загрозу для суспільства 
(національна безпека, життя та здоров’я громадян), або провадження яких 
пов’язано з доступом до обмежених ресурсів, наголосив Глава держави. 

«Втручання у діяльність інших суб’єктів господарювання має бути 
мінімальним», – додав Віктор Янукович. 

Говорячи про перші позитивні результати у реформуванні дозвільної 
системи, Президент, зокрема, звернув увагу на той факт, що вдалося досягти 
певних змін у процедурі отримання відповідних документів. 

Створена система дозвільних центрів дозволяє значно нівелювати 
корупційну складову при отриманні дозвільних документів, зауважив Віктор 
Янукович. «На законодавчому рівні створено передумови для скорочення 
кількості контролюючих органів, забезпечено практичну реалізацію 
декларативного принципу започаткування господарської діяльності», – зазначив 
Глава держави. 

Найближчим часом, нагадав Президент, буде прийнято низку 
законопроектів, які сприятимуть суттєвому покращенню бізнес-клімату. Йдеться 
про скорочення кількості ліцензій, запровадження системи електронної 
державної реєстрації суб’єктів господарювання, реформування системи 
технічного регулювання тощо. 

Водночас Глава держави констатував, що попри перші позитивні зміни 
темпи реформи надто повільні, а система державного регулювання і сьогодні 
перешкоджає веденню бізнесу та залученню інвестицій. Віктор Янукович, 
зокрема, відзначив надзвичайно гостру необхідність у спрощенні дозвільних 
процедур у сфері будівництва. 

«Незважаючи на численні декларації керівництва Мінрегіонбуду, 
конкретних і помітних результатів дерегуляції у цій сфері на сьогодні не 
досягнуто. Переважна більшість проголошених ініціатив не реалізована, 
проекти урядових рішень, необхідних для їх впровадження, не розроблені», – 
підкреслив Віктор Янукович. 

У цьому контексті Президент також відзначив і досі не реалізовані на 
практиці положення Закону «Про державний нагляд (контроль) у сфері 
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господарської діяльності», з моменту прийняття якого минуло вже майже три 
роки. 

«До цього часу 13 органів державного нагляду (контролю) не затвердили 
у встановленому порядку відповідні критерії розподілу суб’єктів господарювання 
за ступенями ризику. Жодним із контролюючих органів не затверджено переліки 
питань для здійснення планових заходів державного нагляду. В результаті 
бізнес стикається з надмірними, невиправдано частими перевірками і витрачає 
час не на нарощування робочих місць, а на спілкування з контролерами», – 
сказав Віктор Янукович. 

На переконання Президента, причини незадовільних темпів реформ є 
цілком очевидними. Йдеться насамперед про опір чиновників будь-яким 
реформам та вкрай незадовільну виконавську дисципліну. 

«Кожен із прийнятих законів у сфері підприємництва стикається з трьома 
стадіями протидії: опором при підготовці, спробами нівелювати суть на етапі 
прийняття і саботажем окремих чиновників на етапі виконання... Уся 
чиновницька машина протистоїть лібералізації та ринковим реформам», – 
заявив Віктор Янукович, додавши, що така ситуація склалася з законами про 
державну регуляторну політику, про дозвільну систему, про державний нагляд 
(контроль), положення яких досі не реалізовані повною мірою. 

«Подібна ситуація склалася на сьогодні з виконанням Закону про 
скорочення кількості контролюючих органів. Відбувається лобіювання проти 
прийняття нових прогресивних законів», – зауважив Президент, нагадавши, що 
21 вересня парламент відхилив законопроект щодо посилення відповідальності 
за порушення порядку видачі документів дозвільного характеру. 

Ще однією причиною повільних темпів реформування Президент назвав 
корупцію, коли органи виконавчої влади для надання послуг, покладених на них 
державою, створюють госпрозрахункові державні підприємства. «Ці схеми ми 
добре знаємо і весь час з ними боремося. Надання платних послуг стало одним 
із джерел фінансування державних органів і збагачення корумпованих 
чиновників. Така практика, безумовно, не повинна продовжуватися. Вона  має 
бути припинена», – наголосив Віктор Янукович. 

Глава держави звернув окрему увагу на активну протидію реформам з 
боку органів місцевого самоврядування. Цим органам надані значні 
повноваження, які вони здебільшого використовують не на поліпшення умов для 
ведення бізнесу в регіонах, а для створення переваг для наближених 
комерційних структур, констатував Глава держави. 

Звертаючись до представників органів місцевого самоврядування та 
міністерств, Президент наголосив, що найближчим часом чекає від них 
пропозицій щодо скорочення заступників. «Не може бути по 7–9 заступників 
голів ОДА і заступників міністрів. Чекаю найближчим часом. Як кажуть, по-
хорошому прошу. Зовсім мало часу залишилося. Ми скоро це питання, якщо ви 
добровільно цього не зробите, будемо «по живому» різати», – 
попередив Президент.  

«Я очікую за результатом сьогоднішньої зустрічі конкретні рішення, 
спрямовані на подолання названих негативних явищ і прискорення реформ», – 
наголосив Віктор Янукович. 
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Президент окреслив подальші кроки за основними напрямами реформ. 

Щодо дозвільної системи, зазначив Віктор Янукович, йдеться про 
необхідність на законодавчому рівні створити передумови для переходу від 
принципу «організаційної єдності» при видачі дозвільної документації на 
принцип «єдиного вікна». Тобто виключно через державного адміністратора, без 
звернення суб’єкта господарювання до представника місцевого дозвільного 
органу. 

Безпосереднього контакту підприємця з особою, що приймає рішення про 
надання дозволу, не повинно бути», – зазначив Президент, додавши, що  
необхідно також забезпечити повноцінне функціонування дозвільних центрів і 
дієвий контроль за участю в них представників місцевих дозвільних органів. 

Глава держави підкреслив, що потрібно грунтовно переглянути всі 
дозвільні процедури у сфері будівництва з тим, щоб максимально скоротити 
кількість документів і погоджень, необхідних для початку будівництва та 
введення об’єктів в експлуатацію. «Для більшості об’єктів термін отримання 
усієї дозвільної документації не може перевищувати 60 днів», - переконаний 
Віктор Янукович.  

Президент окремо відзначив, що вніс до парламенту законопроект, яким 
пропонується скасувати ліцензування 23 видів господарської діяльності з 66, що 
ліцензуються на сьогодні. «Цей проект вже прийнято у першому читанні, і я 
сподіваюся на його швидке прийняття як Закону», – сказав Глава держави. На 
переконання Президента, також мають бути скорочені на 90% види робіт, які 
нині підпадають під ліцензування. 

Говорячи про держнагляд і контроль за діяльністю суб’єктів 
господарювання, Президент сказав: «Вимагаю негайного завершення 
впровадження системи планування перевірок залежно від ступеня ризику 
господарської діяльності для громадян та суспільства, а також забезпечення 
затвердження контролюючими органами переліків питань для перевірок і 
уніфікованих форм актів». 

На переконання Віктора Януковича, контролюючі органи повинні 
переглянути власні нормативні акти з метою скорочення їх кількості та 
скасування тих вимог і правил, що є застарілими. 

Президент окремо наголосив, що вимагає провести докорінне 
реформування сфери нагляду за відповідністю продукції встановленим 
вимогам, нагадавши, що вніс як першочергові на розгляд Верховної Ради 
проекти законів України «Про ринковий нагляд і контроль продукції» та «Про 
недопущення обігу в Україні небезпечної продукції». 

«Прийняття цих законопроектів дозволить запровадити європейський 
принцип, за яким ринковому нагляду підлягає продукція, яка введена в обіг та 
розповсюджується на ринку. Виробників будуть перевіряти лише у разі факту 
виявлення небезпечної продукції», – підкреслив Президент.  

Наступним кроком, на переконання Глави держави, має бути 
реформування системи Держспоживстандарту шляхом розмежування функцій 
технічного регулювання та функцій ринкового нагляду і захисту прав 
споживачів. 
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«Одна і та ж структура не може встановлювати вимоги і контролювати їх 
виконання. Надто велика спокуса встановлювати обтяжливі для виконання 
вимоги. Наголошую, що питання реформування сфери технічного регулювання 
принципове, а тому перебуватиме під моїм особистим контролем», – 
наголосив Віктор Янукович. 

Президент також відзначив важливість реформування сфери 
адміністративних послуг, а у цьому контексті – необхідність невідкладного 
прийняття Закону «Про адміністративні послуги» одночасно з Адміністративно-
процедурним кодексом. 

«Цими законодавчими актами мають бути встановлені жорсткі вимоги до 
порядку делегування органами влади права з надання адміністративних послуг, 
визначення виключного переліку адміністративних послуг, встановлення 
справедливої ціни за їх надання, безоплатність окремих категорій 
адміністративних послуг, створення належних умов для їх отримання на всій 
території України», – відзначив Глава держави. 

Наступний крок, наголосив Президент – проведення ревізії всіх послуг, що 
надаються державними органами та створеними ними підприємствами 
відповідно до закріплених законодавчих вимог. 

 

Прес-служба Президента України Віктора Януковича, 28.09.2010 15:36 
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Ірина Акімова: Уряд зробив важливий крок уперед у 
напрямку реалізації декларативного принципу 

господарювання, але дозвільна реформа потребує 
свого завершення 

 

 
 
 

«У кожному з напрямків дерегуляції економіки останнім часом було 
зроблено чимало кроків уперед, було підготовлено дуже важливі законодавчі 
ініціативи. Але водночас уже ухвалені рішення не реалізовуються гладко. Тому 
це потребує невідкладного аналізу і моніторингу, адже тільки таким шляхом ми 
можемо імплементувати економічні реформи», – зазначила Перший заступник 
Глави Адміністрації Президента України, виконавчий секретар Комітету з 
економічних реформ Ірина Акімова.    

Аналізуючи поточну ситуацію у ключових напрямках 
дерегуляції, визначених Президентом України, Ірина Акімова надала детальну 
інформацію по кожному з них. 

«Дозвільна система. Починаючи з 2006 року, в Україні було створено 680 
центрів з видачі документів дозвільного характеру, однак їхню повноцінну 
роботу так і не налагоджено. Місцеві дозвільні органи забезпечили участь своїх 
представників у роботі дозвільних центрів лише на 40%. Це насамперед 
стосується участі Державного управління автомобільними дорогами, водного 
господарства, Міністерства внутрішніх справ, Державної архітектурно-
будівельної інспекції та органів земельних ресурсів. 

Повільно просувається робота зі скорочення загальної кількості 
документів дозвільного характеру. Повністю не виконують вимоги щодо 
скасування документів дозвільного характеру, які є економічно 
необґрунтованими, такі структури, як Держводгосп, Держкомзем, Держрибгосп, 
Міністерство культури та туризму, Держмитслужба, Міністерство внутрішніх 
справ, Міністерство охорони здоров'я та Міністерство освіти і науки. 

Зараз, як підкреслив Президент, дуже гостро стоїть питання спрощення 
дозвільних процедур у будівництві, але, на жаль, прогрес тут також дуже 
повільний. 
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Значною проблемою залишаються відносини з органами місцевого 
самоврядування. Нині дуже поширилась практика запровадження 
ними непередбачених законом дозволів, погоджень і експертних висновків. 
Наприклад, Івано-Франківська міська рада запровадила видачу документів 
дозвільного характеру, які не були передбачені жодним Законом України. За 
видачу таких документів на спеціальні рахунки підприємці мали сплачувати від 
1 до 5,5 тисячі гривень. 

Не вирішуються і проблеми у законодавчій сфері. Після запровадження 
Закону України про дозвільну систему в сфері господарської діяльності треба 
було внести зміни до 60 законів, проте на сьогодні ці зміни внесені лише до 16 
законів. 

Також стоїть завдання прискорення реалізації вже ухвалених рішень і 
просування далі, в напрямку спрощення дозвільної системи. 
Держкомпідприємництва було розроблено проект закону України щодо 
переходу від принципу організаційної єдності до принципу «єдиного вікна». Його 
необхідно вносити до парламенту та приймати. 

Необхідно забезпечити і повноцінне функціонування дозвільних центрів і 
дієвий контроль за участю в їх роботі представників місцевих дозвільних 
органів. Водночас потребує вирішення питання, чи можна ефективно 
налагодити роботу дозвільних центрів без регіональних представництв 
Держкомпідприємництва.   

Уряд зробив важливий крок уперед  у напрямку реалізації декларативного 
принципу господарювання, але дозвільна реформа потребує свого завершення. 
Для цього треба прийняти Закон України про перелік документів дозвільного 
характеру в сфері господарської діяльності, бо лише він може затвердити 
законодавчо виключний перелік дозволів і встановити заборону вимагати від 
суб’єктів господарювання отримання інших документів дозвільного характеру. 

Що стосується системи ліцензування, то в останні роки з'явилася 
тенденція до необґрунтованого збільшення робіт, які підлягають ліцензуванню. 
Це, у свою чергу, спричиняє гальмування розвитку малого та середнього 
підприємництва і зростання корупції. Саме тому Глава держави наголосив, що 
треба скоротити на 90% кількість видів робіт, які необґрунтовано потрапили під 
ліцензування. 

Однак темпи виконання цього завдання дещо незадовільні. На сьогодні 
Держкомпідприємництвом погоджено скасування ліцензованих видів робіт лише 
чотирма органами.  Це – Міністерство надзвичайних ситуацій, Національне 
космічне агентство, Міністерство промислової політики та Міністерство фінансів. 
У результаті скасовано трохи більше, ніж 1/3 ліцензованих видів робіт. 

З іншими органами Держкомпідприємництва, на жаль, досягло лише 
попередньої домовленості. Та попередня домовленість не означає кінцевий 
результат справи, а завдання Віктора Януковича повинне бути виконане у 
найкоротші терміни. 

Важливим кроком вперед стане прийняття внесеного Президентом 
Закону про внесення змін до деяких законодавчих актів щодо обмеження 
державного регулювання господарської діяльності. Цей Закон прийнято у 
першому читанні 21 вересня, і його необхідно якнайшвидше прийняти в цілому. 
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Третя сфера – це реформування системи державного нагляду. Як 
зауважив Глава держави, пройшло вже три роки з дня набрання чинності Закону 
України про основні засади державного нагляду. Попри це 13 органів 
державного нагляду зараз не затвердили критерії розподілу суб’єктів 
господарювання за ступенями ризику. До цих органів на сьогодні належать 
Міністерство надзвичайних ситуацій, Мінпраці, Мінприроди, Мінпромполітики, 
Мінагрополітики, Міністерство освіти та науки, Мінпаливенерго, Міністерство 
внутрішніх справ, охорони здоров'я, Держекспортконтроль, Держкомлісгосп, 
Держмитслужба і Національне космічне агентство. 

32 контролюючих органи повинні були розробити переліки питань щодо 
здійснення планових заходів державного нагляду. Сьогодні ми маємо тільки 
один проект, який розроблений Держгірпромнаглядом  і відповідає усім 
вимогам. 

Вкрай незадовільно триває і підготовка до впровадження Закону України 
про основні засади державного нагляду, який встановив вимогу щодо наявності 
лише одного органу державного нагляду у складі центрального органу 
державної влади. Нині 15 центральних органів виконавчої влади мають у 
своєму складі урядові органи з функціями державного нагляду, і лише шістьма з 
них підготовлено проекти нормативно-правових актів щодо скорочення 
контролюючих органів. Це – Мінагрополітики, Мінтрансзв'язку, Мінприроди, 
Міністерство культури та туризму, Національне агентство України з питань 
забезпечення ефективного використання енергетичних ресурсів. 

Повільні темпи виконання цих завдань гальмують процес у сфері 
державного нагляду і створюють передумови корупції. 

Наступний напрямок – система технічного регулювання. Усім відомо, що в 
Україні технічне регулювання стримує впровадження нових технологій у 
виробництво, тому що складові цієї системи – обов’язкова сертифікація і 
стандартизація – перешкоджають розвиткові вітчизняного бізнесу. І тут є два 
дуже гострих питання. 

Перше – це перелік товарів, що підлягають обов’язковій сертифікації. Він 
надзвичайно великий. До того ж, чинна система дещо суперечить правилам 
СОТ і основним принципам ЄС. Так, згідно з Угодою про вступ до СОТ Україна 
мала скасувати обов’язкову сертифікацію імпортованої харчової продукції. 
Очевидно, що водночас мала б бути скасована сертифікація і продукції 
вітчизняних виробників, та цей процес йде дуже повільно. 

Проте він зрушив з місця. Держспоживстандарт підготував проекти 
наказів, якими передбачається скасування обов’язкової сертифікації 12 груп 
харчових продуктів і 50 груп промислових товарів. Скорочення складе 1/6 від 
загальної кількості. При цьому зберігається обов’язкова сертифікація близько 
300 груп продукції. 

Однак зауважу, що процес скасування повинен йти швидшими темпами, і 
це стосується тих груп товарів, які не становлять ризику для споживачів. 

Друга проблема у цьому напрямку – це Держспоживстандарт, який 
всупереч світовій практиці є і регулятором, і контролером у сфері технічного 
регулювання. Потрібна його своєчасна реорганізація й відокремлення функцій 
контролю та регулювання. Президент взяв на себе ініціативу в сфері технічного 
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регулювання, і два закони, які він вніс до парламенту, повинні бути прийняті 
невідкладно. 

Останній напрямок – це надання адміністративних і платних державних 
послуг. Це – один із найболючіших напрямків. Адже більшість органів 
виконавчої влади нині створюють госпрозрахункові державні підприємства. Є 
посередники, які мають представництва по всій Україні. Наприклад, 
Міністерство внутрішніх справ, Міністерство охорони здоров'я. Ця діяльність 
призводить до суттєвого завищення вартості послуг. 

Аналогічна ситуація складається і на регіональному рівні. Так, за 
рішеннями сесій місцевих органів самоврядування створюються комунальні 
підприємства, а їм делегуються повноваження на продаж державних послуг. 
Такі структури до передбачених законодавством безкоштовних послуг додають 
свої, платні послуги. Наприклад, на проведення експертиз, надання витягів, 
висновків тощо. Хоча фінансуються вони переважно з місцевих бюджетів. 
Розмір плати за такі послуги встановлюється самостійно, за узгодженням з 
органами місцевого самоврядування. 

Це призводить до того, що система надання адміністративних і 
державних платних послуг стає ще більш непрозорою й корумпованою. За 
оцінками експертів, обсяги збитків, завданих суб’єктам господарювання 
внаслідок існування таких схем, щороку складають понад 1 мільярд гривень. 

На сьогодні точно не відома загальна кількість адміністративних і платних 
державних послуг, що надаються в Україні. Лише Кабміном дозволено надання 
понад 600 видів таких платних послуг. Відсутність точної інформації засвідчує 
непрозорість цієї сфери. Окрім того, ринки надання платних державних послуг 
монополізуються. Так, Антимонопольний комітет України у 2008 році визнав 
монополізованими понад 960 ринків конкретних адміністративних послуг. 

Реформування ж системи означає встановлення чітких і прозорих 
взаємин між адміністративними органами та отримувачами адміністративних 
послуг. Для цього, як наголосив Президент, треба негайно приймати водночас з 
Адміністративно-процесуальним кодексом Закон України про адміністративні 
послуги, а процес ревізії усіх послуг має бути розпочатий уже зараз». 

 

Прес-служба Президента України Віктора Януковича, 28.09.2010 17:25
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Виступ голови Дніпропетровської обласної державної 
адміністрації Олександра Юрійовича Вілкула на 

засіданні Комітету з економічних реформ 
(2 червня 2010 року) 

 

 
 

Уважаемый Виктор Федорович! 

Уважаемый Николай Янович! 

Уважаемые участники заседания! 

 

Вопрос, который сегодня вынесен на повестку дня, – основополагающий 
для дальнейшего развития страны и в том числе - для нашей области. 
Экономика Украины нуждается в комплексном и системном реформировании. 
Не менее важны изменения в государственной регуляторной политике, в части 
налоговой, разрешительной системы и во многих других областях. 

Сегодняшние выступления Президента Украины, Премьер-министра и 
других участников засидания наглядно продемонстрировали, что сформирован 
целостный проект государственного уровня, включающий в себя 
государственные приоритеты и специфику областей. 

Созданная Программа – показательный пример системной и 
эффективной работы вертикали “центр – регионы”. Постоянная связь между 
участниками и обмен информацией позволили уточнить позиции и выйти на 
общее видение необходимых действий. 

Еще в марте, сразу после создания Комитета, мы в течение двух недель 
сформировали региональный Комитет по экономическим реформам. В его 
состав вошли депутаты областного совета, ученые и представители бизнеса. 
Это дало возможность предметно и аргументированно рассмотреть состояние 
дел во всех отраслях хозяйственного комплекса области.  
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Моим распоряжением были утверждены руководители рабочих групп на 
уровне моих заместителей, которые вели профильные направления и 
согласовывали нашу деятельность с уполномоченными координаторами 
рабочих групп в Киеве. 

Четко поставленные Президентом Украины задачи, жесткая 
регламентация сроков и методическая поддержка специалистов центральных 
органов власти позволили нам сосредоточиться как на ключевых проблемах 
концептуального представления реформ, так и на решении практических 
вопросов. 

Для нас важно, чтобы деятельность была публичной. Мы привлекли к 
этой работе общественность, интеллектуальный потенциал и актив области. 
Мы обеспечили доступ к материалам, создали специальную страницу на 
официальном веб-сайте облгосадминистрации. 

Надо сказать, что уже на первом этапе, в процессе анализа всех 
вопросов, которые остро волнуют жителей области, нам удалось выйти на 
краткосрочную программу антикризисных мер. Эти направления были 
положены в основу принятой областным советом Программы социально-
экономического развития области и наших действий, которые мы проводили по 
стабилизации ситуации в промышленности, сельском хозяйстве, ЖКХ. 

Результатом работы областного комитета стал портфель, содержащий 
около сотни наших предложений, а также инициатив по совершенствованию 
украинского законодательства, и сформирован комплекс предложений по 
поддержке и реформированию секторов экономики. 

Я встречался с руководителями министерств, и мы обсуждали наиболее 
важные для региона вопросы.Особенно хотел бы поблагодарить за совместную 
работу руководство Министерства финансов, Минпромполитики, Министерства 
регионального развития и строительства, жилищно-коммунального хозяйства. 

Подчеркну, - представленная сегодня Программа – это одновременно и 
основа Программы экономических реформ области. 

Сегодня много говорится о том, что нам не хватает финансовых 
ресурсов. Верно, такая проблема есть. Но сейчас так же важно говорить и об 
эффективности их использования. 

Что можно сказать, если в некоторых больницах в сельской местности, 
при норме 7 кв. метров на 1 койку по факту приходится 89 кв. м! В итоге - почти 
94% расходов таких больниц идет на содержание зданий и только 2% - на 
медикаменты и питание больных! Потери воды в сетях достигают 70%, КПД 
котлов иногда бывают и 40%. 

Объективно говоря, существующими до сегодняшнего дня подходами не 
удастся решить накопившиеся за многие годы проблемы. 

Нужны реформы, за современные технологии и системы управления. 

Мы на практике начали реализовывать определенные Президентом 
Украины стратегические направления деятельности. Сегодня в области идет 
работа над долгосрочной программой развития региона. 
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Мы начинаем работать с Фондом “Эффективное Управление» и 
консалтинговой группой “Монитор-Груп” над Региональной стратегией развития, 
которая примит во внимание дополнительную специфику области с учетом 
точек роста. Мы начали работу по внедрению кластерного подхода к вопросам 
реализации реальных проектов в сельском хозяйстве, строительстве, 
инновационной сфере… 

И в конце выступления хочу подчеркнуть. 

Последние пять лет нам десятки раз говорили о каких-то программах 
развития, которые люди так и не увидели. 

Но Виктор Федорович поставил четкую задачу: “Нам некогда больше 
ждать. Решения должны быть быстрыми, четкими и эффективными”. 

Благодаря нашему сильному Президенту мы создали Проект развития 
страны за 3 месяца. 

Днепропетровщина ждет положительных изменений. Я не сомневаюсь в 
эффективности разработанной Программы экономических реформ, так как мы 
тоже являемся ее создателями, и нам ее реализовывать. Мы знаем – эта 
Программа будет выполнена! Украина станет сильным государством! 

Спасибо за внимание! 
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На шляху реформ: регіональні аспекти 
 

Ключові питання регіонального 
Комітету з економічних реформ 

Дніпропетровської області 
 
 

Регіональний Комітет з економічних реформ Дніпропетровської 
області утворено розпорядженням голови облдержадміністрації від           
31 березня 2010 року № Р-148/0/3-10. Утворено також робочі групи, 
призначено їх керівників (розпорядження голови облдержадміністрації від 
13 квітня 2010 року № Р- 160/0/3-10). 

 
Спочатку робота регіонального Комітету з економічних реформ 

Дніпропетровської області була спрямована на детальний аналіз поточної 
ситуації в регіоні, визначення питань, які найбільш турбують людей,  
діагностиці проблем, що стримують регіональний розвиток, а також - 
можливих шляхів їх вирішення, послідовності кроків і підходів до їх 
розв’язання. 

 
Стан справ та засоби подолання зазначених проблем розглянуто на 

розширеній колегіі облдержадміністрації за підсумками виконання 
обласного і місцевих бюджетів, основних показників соціально-
економічного розвитку області у I кварталі, обговорено та визначено 
пріоритетні напрямки діяльності обласної та місцевих органів виконавчої 
влади, спрямовані на виконання завдань Програми Президента України 
Віктора Федоровича Януковича “Україна – для людей”, у тому числі щодо: 

 
підвищення ефективності роботи базових галузей економіки;  
ліквідації заборгованості із заробітної плати та внесків до 

Пенсійного фонду;  
контролю за ситуацією на ринку праці, недопущення випадків 

прихованого безробіття;  
погашення заборгованості за спожиті енергоносії, надані житлово-

комунальні послуги;  
активізації інвестиційної діяльності, концентрації ресурсів на 

реалізацію інфраструктурних проектів, продовження будівництва об’єктів 
життєзабезпечення, розвитку мережі автомобільних доріг. 
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Ці пріоритети, а також сформований план короткотермінових й 
річних антикризових заходів були покладені в основу програми 
облдержадміністрації і були затверджені відповідними рішеннями 
обласної ради. 

 
Крім того, за результатами детального аналізу сформовано 

конкретний перелік проблемних питань соціально-економічного розвитку 
області, які потребують державної підтримки, а також - пакет обґрунтувань 
для їх включення до Закону України “Про державний бюджет України на 
2011 рік”. 

Результатом проведеної спільно з центральними органами 
виконавчої влади роботи щодо врахування пропозицій області стало 
включення до Державного бюджету фінансування наступних напрямів 
діяльності: 

 
реалізація інвестиційних проектів соціально-економічного розвитку; 
загальнодержавні програми реформування житлово-комунального 

господарства і “Питна вода”; 
інвестиції в інфраструктурні об’єкти та об’єкти соціально-культурної 

сфери (у тому числі продовження будівництва метрополітенів); 
виконання першочергових екологічних заходів у  

м. Дніпродзержинську (39,3 млн грн) та вирішення питань радіаційно-
соціального захисту населення м. Жовтих Вод (3,5 млн грн); 

приведення в безпечний стан уранових об’єктів  
ВО “Придніпровський хімічний завод”; 

розвиток державних підприємств ДП “ВО “Південний 
машинобудівний завод імені О.М. Макарова” і КБ “Південне”; 

утилізація твердого ракетного палива на Павлоградському хімічному 
заводі тощо. 

 
З урахуванням пріоритетності розв’язання проблем обласного центру 

спільно зі створеною Кабінетом Міністрів України спеціальною 
міжвідомчою робочою групою сформовано пропозиції до плану заходів з 
комплексного розв’язання проблем соціально-економічного розвитку  
м. Дніпропетровська та перелік пріоритетних для міста інвестиційних 
проектів, які було затверджено розпорядженням Кабінету Міністрів 
України від 12 липня 2010 року  № 1437-р “Про затвердження плану 
заходів з комплексного розв’язання проблем соціально-економічного 
розвитку мм. Дніпропетровська, Донецька, Львова, Одеси та Харкова і 
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переліку пріоритетних інвестиційних проектів, що потребують 
першочергового фінансування у 2010-2012 роках”. 

 
Спільно з Мінфіном України опрацьовано і вирішено питання щодо 

компенсації втрат доходів місцевих бюджетів області унаслідок надання 
державою пільг суб’єктам космічної діяльності зі сплати земельного 
податку у мм. Дніпропетровську (37,2 млн грн), Павлограді (3,4 млн грн), 
Павлоградському районі (0,5 млн грн), а також щодо виділення                 
м. Дніпропетровську цільової субвенції (43,9 млн грн) на соціально-
економічний розвиток (постанова Кабінету Міністрів України від 7 червня 
2010 року № 422 “Про затвердження порядку використання у 2010 році 
субвенцій з державного бюджету місцевим бюджетам на соціально-
економічний розвиток регіонів”).   

 
Спільно з Мінпаливенерго України опрацьовано питання щодо 

уточнення й продовження терміну дії плану першочергових заходів з 
поліпшення екологічного стану м. Дніпродзержинська. Результатом 
проведеної з центральними органами виконавчої влади роботи стало 
прийняття розпорядження Кабінету Міністрів України від 11 серпня      
2010 року № 1628-р “Про заходи щодо забезпечення екологічної безпеки 
м. Дніпродзержинська та поліпшення соціального захисту населення 
міста”. 

 
Спільно з Мінрегіонбудом України опрацьовано переліки 

першочергових інвестиційних проектів соціально-економічного розвитку, 
які затверджено наказом Мінрегіонбуду від 30.08.2010 №322 (56 об’єктів з 
обсягом фінансування з державного бюджету 66,8 млн грн). Рішеннями 
обласної, міських і районних рад забезпечено їх співфінансування з 
місцевих бюджетів. 

 
Спільно з Мінжитлокомунгоспом України  сформовано перелік 

заходів щодо реалізації в області Загальнодержавної програми 
реформування та розвитку житлово-комунального господарства, який 
затверджено наказами міністерства:  

від 23.07.2010 № 247 (заходи з енергозбереження,  розвитку та 
реконструкції систем теплопостачання – 5 об’єктів з обсягом фінансування 
з Державного бюджету 17,8 млн грн, у тому числі на реконструкцію 
котельні у м. Марганці – 6,9 млн грн);  

від 31.08.2010 №№ 306,307 (реконструкція та капітальний ремонт 
житлових будинків із застосуванням енергозберігаючих технологій і 
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обладнання, надання державної підтримки для реалізації інвестиційних 
проектів з технічного переоснащення та капітального ремонту ліфтів у 
житлових будинках, в яких утворюються нові або вже функціонують 
об'єднання співвласників багатоквартирних будинків – всього 6,6 млн грн);  

від 31.08.2010 № 308 (капітальний ремонт житлових будинків –  
6,2 млн грн). 
 

З метою визначення основних пріоритетів і завдань на наступний рік 
спільно з Мінфіном України опрацьовано питання щодо формування 
бюджетів на 2011 рік на новій законодавчій базі, у тому числі підтримано 
пропозиції області стосовно продовження виконання на території 
Дніпропетровщини заходів державних цільових програм. 

 
Спільно з Мінрегіонбудом, Мінекономіки організовано роботу щодо 

актуалізації й уточнення ініційованих облдержадміністрацією і 
затверджених у 2003-2004 роках державних цільових програм, 
спрямованих на ліквідацію наслідків уранового виробництва. Підготовлено 
нові редакції Програми радіаційного і соціального захисту населення  
м. Жовтих Вод на 2003 – 2020 роки та Державної програми забезпечення 
сталого розвитку регіону видобування та первинної переробки уранової 
сировини на 2006 – 2030 роки (далі – Програми). Цю роботу було 
здійснено спільно з Кіровоградською облдержадміністрацією із 
залученням фахівців провідних наукових організацій, зокрема Інституту 
проблем природокористування та екології НАН України. Проекти 
відповідних постанов Кабінету Міністрів України направлено на 
експертизу до Міністерства регіонального розвитку та будівництва 
України, а також інших центральних органів виконавчої влади. 

 
Робочими групами регіонального Комітету з економічних реформ 

Дніпропетровської області за участю науковців, громадських організацій 
напрацьовано ряд проектів практичної реалізації ключових завдань 
Програми економічних реформ на 2010 – 2014 роки “Заможне суспільство, 
конкурентноспроможна економіка, ефективна держава”, у тому числі: 

 
комплекс заходів з підвищення енергоефективності та зменшення 

споживання енергетичних ресурсів (підготовлено Програму підвищення 
енергоефективності та зменшення споживання енергетичних ресурсів у 
Дніпропетровській області на 2010 – 2015 роки, яка затверджена на сесії 
обласної ради); 
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пріоритетні завдання розвитку системи освіти регіону в контексті  
Програми Президента України ”Україна для людей” (затверджено 
комплекс заходів за підсумками розширеної колегії облдержадміністрації); 

 
основні засади реформи медичного обслуговування населення в 

контексті Програми економічних реформ на 2010 – 2014 роки “Заможне 
суспільство, конкурентоспроможна економіка, ефективна держава“ (як 
пілотний проект представлено на колегії Міністерства охорони здоров’я і 
пропонується для впровадження МОЗ України та затвердження 
відповідним Указом Президента України); 

 
пілотні проекти підвищення ефективності роботи місцевих органів 

влади із запровадженням стандартів надання громадянам та юридичним 
особам адміністративних послуг з використанням технологій електронного 
урядування (“Відкрита влада”, “Технології електронного урядування”, 
“Електронне село”). 

 
Відповідно до доручення Адміністрації Президента України від 

22.04.2010 №9-12/803 Дніпропетровською облдержадміністрацією спільно 
з Фондом “Ефективне управління” і консалтинговою компанією Monitor 
Group було ініційовано Проект з підвищення конкурентоспроможності 
Дніпропетровської області. 

 
05.10.2010 було підписано чотиристоронню Угоду про співпрацю 

між облдержадміністрацією, обласною радою, Фондом “Ефективне 
Управління"  і консалтинговою компанією Monitor Group щодо 
започаткування реалізації в області проекту підвищення 
конкурентоспроможності економіки регіону. 

 
Проект передбачає розвиток пріоритетних кластерів (сільське 

господарство та будівництво), які стануть підгрунтям для розробки й 
реалізації Стратегії регіонального розвитку і відповідно забезпечать 
підвищення конкурентоспроможності економіки регіону.  

 
Голова облдержадміністрації – голова регіонального Комітету з 

економічних реформ Дніпропетровської області взяв участь в обговоренні 
Програми економічних реформ на 2010 – 2014 роки “Заможне суспільство, 
конкурентоспроможна економіка, ефективна держава“ на ІІ засіданні 
Комітету з економічних реформ 2 червня 2010 року. 
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Згідно з дорученням цього Комітету в області було організовано 
громадське обговорення зазначеної Програми. Регіональним Комітетом з 
економічних реформ Дніпропетровської області підготовлено методичні 
матеріали та визначено відповідні заходи, які проведені в усіх містах та 
районах області (всього - 98 заходів). 
 

У серпні 2010 року відповідно до доручення голови 
облдержадміністрації – голови регіонального Комітету з економічних 
реформ в області організовано громадські обговорення проекту 
Податкового кодексу України в контексті Програми економічних реформ 
на 2010 – 2014 роки “Заможне суспільство, конкурентоспроможна 
економіка, ефективна держава“.  

Делегація області взяла участь у регіональних громадських 
слуханнях проекту Податкового кодексу України в м. Донецьку за участю 
Міністра фінансів України Ярошенка Ф.О. та голови ДПА України 
Папаїки О.О. Під час слухань представники регіону висловили та 
передали робочій групі Уряду пропозиції Будівельної палати 
Дніпропетровської області, Дніпропетровського союзу промисловців, а 
також – науковців, узагальнені Дніпропетровським університетом 
економіки і права.  

Всього в містах і районах області було проведено понад 210 заходів 
(круглі столи, конференції, прес-конференції, радіо- і телепередачі), під 
час обговорень внесено більше 200 пропозицій, які в установленому 
порядку було направлено до ДПА України для опрацювання. 

 
Питання подальшого реформування економіки області підготовлені 

та внесені до проекту доручення Президента України за результатами 
поїздки до Дніпропетровської області. 
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Заходи регіонального Комітету з економічних реформ 
Дніпропетровської області 

 
КВІТЕНЬ 

 
√ Обговорено та визначено пріоритетні напрямки 

діяльності обласної та місцевих органів виконавчої влади, 
направлені на зміцнення економіки, нормальне функціонування 
житлово-комунального господарства, залучення інвестицій, 
підвищення рівня життя та комфорту умов проживання жителів 
регіону, створення нових робочих місць та підвищення 
заробітної плати відповідно до завдань Програми Президента 
України Віктора Федоровича Януковича “Україна – для людей”. 

За результатами обговорення прийняті відповідні 
розпорядження голови облдержадміністрації. 

 
√ Відповідно до доручення Адміністрації Президента 

України від 22.04.2010 №9-12/803 взято участь у практичному 
семінарі для вищого керівництва регіонів України Фонду 
“Ефективне Управління”: “Кластерний підхід до регіонального  
економічного  розвитку України. Стратегія регіональної 
конкурентоспроможності: від розробки до реалізації”. 

Матеріали семінару направлено на опрацювання до 
робочих груп регіонального Комітету з економічних реформ 
Дніпропетровської області, за результатами якого прийнято 
рішення щодо поглибленого вивчення досвіду Донецької 
області і м. Львова стосовно впровадження кластерного 
підходу до регіонального розвитку. 
 

√ Обговорено і схвалено  програму впровадження 
технологій електронного урядування та підписано Угоду з 
Одеською облдержадміністрацією про науково-технічне 
співробітництво з цих питань. 
 

ТРАВЕНЬ 
 

√    Обговорено і схвалено: 
- проект середньострокової програми розв’язання проблем 

соціально-економічного розвитку м. Дніпропетровська (за 
участю центральних органів виконавчої влади); 

- концепцію стратегії залучення інвестицій у 
Дніпропетровську область на 2010 – 2020 роки 
(концепцію направлено на  розгляд Мінрегіонбуду 
України); 
 

- проект розпорядження Уряду України “Про внесення змін 
до розпорядження Кабінету Міністрів України від 
12 листопада 2008 року № 1425 щодо затвердження 
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плану першочергових заходів на період до 2012 року з 
поліпшення екологічного стану м. Дніпродзержинська” 
(висновки і пропозиції направлені до Мінпаливенерго 
України). 
 
Крім того, слід зазначити: 

 
√ опрацьовано та підготовлено матеріали для розгляду 

питань на засіданні Ради регіонів при Президентові України  
щодо формування і реалізації ефективної державної та 
регіональної політики і вдосконалення організації та діяльності 
місцевих органів державної влади й місцевого самоврядування. 
Голова облдержадміністрації взяв участь у засіданні Ради 
регіонів 11 травня 2010 року; 

 
√ проведено спільну  нараду керівництва ОДА та 

облради. З депутатським корпусом обласної ради обговорено 
та уточнено основні пріоритети програми соціально-
економічного і культурного розвитку області та  показників 
обласного бюджету на 2010 рік, за результатами якого 
обласною радою прийняті відповідні рішення; 

 
√ опрацьовано проекти законів України „Про внесення 

змін та доповнень до Конституції України”, „Про 
адміністративно-територіальний устрій України”, „Про місцеве 
самоврядування в Україні“ (нова редакція), „Про місцеві 
державні адміністрації” (нова редакція). Зауваження та 
пропозиції до проектів законів  направлено до Мінрегіонбуду 
України; 

 
√ обговорено проект Закону України „Про території 

перспективного розвитку” та його місце у вирішенні питань 
подолання депресивності окремих територій області. 
Пропозиції направлено до Мінекономіки України; 

 
√ голова облдержадміністрації взяв особисту участь в 

роботі виїзного засідання  Ради регіонів при Президентові 
України щодо створення сприятливих умов для залучення 
інвестицій (м. Львів); 

  
√ взято участь у семінарі-навчанні “Управління 

проектами та програмами як інноваційна платформа. 
Збагачення української практики японським досвідом”, який 
проводився Мінфіном України за участю Українсько-Японського 
Центру, Японської асоціації управління проектами та 
Української асоціації управління проектами; 
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√ з депутатами обласної ради проведені обговорення  та 

затверджено Програму реформування і розвитку житлово-
комунального господарства Дніпропетровської області на 
2010-2014. 

ЧЕРВЕНЬ 
 

√ Голова облдержадміністрації виступив з доповіддю на 
другому засіданні Комітету з економічних реформ; 

 
√ голова облдержадміністрації та голова обласної ради 

обговорили  питання з керівництвом Фонду “Ефективне 
Управління” щодо організації спільного проекту з підвищення 
ефективності конкурентоспроможності Дніпропетровської 
області; 

 
√ взято участь у нараді в Адміністрації Президента 

України  з секретарями  регіональних комітетів з економічних 
реформ; 

 
√ розглянуто і затверджено обласні заходи щодо 

громадського обговорення Програми економічних реформ на 
2010 – 2014 роки “Заможне суспільство, конкурентоспроможна 
економіка, ефективна держава”. Підготовлено  методичні 
матеріали (1000 приміників), які направлено до усіх міст і 
районів област; 

 
√ проведено громадські обговорення Програми 

економічних реформ на 2010 – 2014 роки “Заможне 
суспільство, конкурентоспроможна економіка, ефективна 
держава” в усіх містах і районах, на розширених засіданнях 
регіонального Комітету з економічних реформ 
Дніпропетровської області (всього – 98 заходів). 

 
ЛИПЕНЬ 

 
√ Обговорено питання щодо проекту підвищення 

конкурентоспроможності області в рамках практичного 
семінару для вищого керівництва регіонів України 
“Впровадження регіональних стратегій розвитку: рецепти 
успіху”; 
 

√  на ʟасіданні Ради Регіонів Дніпропетровської області 
обговорено проект підвищення конкурентоспроможності 
регіону, підготовлений Фондом «Ефективне управління» та 
міжнародною консалтинговою компанією Monitor Group. 

Прийнято рішення щодо початку проекту, визначення 
пріоритетних кластерів зі значним потенціалом, які стануть 
основою  впровадження стратегії економічного розвитку 
регіону; 
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√ організовано проведення тематичного опитування 

серед суб’єктів господарювання щодо проблем й перспектив 
розвитку малого та середнього бізнесу в області
(5 тис. респондентів); 

 
√ розглянуто й обговорено актуальні питання щодо 

виконання державної регуляторної політики та заходи з 
дебюрократизації  бізнесу у Дніпропетровській області, у тому 
числі створення системи видачі документів дозвільного 
характеру для суб’єктів господарювання за принципом 
організаційної єдності й забезпечення прозорості та відкритості 
процедури отримання документів дозвільного, 
погоджувального  характеру; 

прийнято розпорядження голови облдержадміністрації 
щодо першочергових завдань із впровадження принципів 
організаційної єдності, прозорості та відкритості процедур 
отримання документів дозвільного й погоджувального 
характеру, приведення діяльності дозвільних центрів та відділів 
з питань державної реєстрації суб’єктів господарювання у 
відповідність з вимогами чинного законодавства України, 
завершення робіт щодо їх матеріально-технічного 
забезпечення, створення гідних умов для прийому відвідувачів  
та зберігання державних документів, упровадження пілотного 
проекту щодо створення регіонального інформаційно-
ресурсного центру “Відкрита влада”, а також підготовки 
пропозицій Кабінету Міністрів України стосовно спрощення 
процедур започаткування й припинення підприємницької 
діяльності. 

 
СЕРПЕНЬ 

 
√ Організовано громадські обговорення проекту 

Податкового кодексу України в контексті Програми економічних 
реформ на 2010 – 2014 роки. Всього в області організованоно 
понад 210 заходів (круглі столи, конференції, прес-конференції, 
радіо і телепередачі). До проекту Податкового кодексу України 
під час обговорень внесено більше 200 пропозицій, які в 
установленому порядку були узагальнені та надіслані до ДПА 
України, делегація області взяла участь у регіональних 
громадських слуханнях проекту Податкового кодексу України за 
участю Міністра фінансів     Ярошенка Ф.О. та голови ДПА 
України Папаїки О.О. Під час заходу представники регіону 
висловили та передали робочій групі Уряду пропозиції 
Будівельної палати Дніпропетровської області, 
Дніпропетровського союзу промисловців, а також пропозиції 
науковців, узагальнені Дніпропетровським університетом 
економіки і права; 

38



На шляху реформ: регіональні аспекти 

 

 

39 

 
√ обговорено питання щодо розвитку загальної 

середньої та дошкільної освіти у 2009/2010 навчальному році 
та завдання органів виконавчої влади, управлінь, відділів 
освіти на 2010/2011 навчальний рік. Визначено  пріоритетні 
завдання розвитку системи освіти регіону в контексті  програми 
Президента “Україна для людей”; 

 
√ розглянуто пропозиції щодо залучення інвестицій в 

реалізацію важливих для області інфраструктурних проектів 
(метрополітен, об’їзні дороги м. Дніпропетровська). Пропозиції 
обговорено на зустрічі голови облдержадміністрації з 
представниками китайських інвестиційних компаній 31.08.2010; 

 
√. з депутатами обласної ради обговорено та 

затверджено: 
регіональну Програму будівництва (придбання) 

доступного житла у Дніпропетровській області на 
2010 – 2017 роки; 

програму підвищення енергоефективності та зменшення 
споживання енергетичних ресурсів у Дніпропетровській області 
на 2010 – 2015 роки. 

. 
ВЕРЕСЕНЬ 

 
√ Голова облдержадміністрації взяв участь у засіданні 

Ради регіонів при Президентові України, на якому були 
розглянуті питання підготовки Державного бюджету України на 
2011 рік, шефства над Збройними Силами України 
територіальних громад та кадрової політики у сфері 
державного управління; 

 
√ на базі виконавчого комітету Павлоградської міської 

ради відбулося друге громадське обговорення проекту 
"Програми розвитку малого підприємництва в 
Дніпропетровській області на 2011-2012 рр."; 

 
√ за участю міських голів, райдержадміністрацій, голів 

райрад, науковців та медичних фахівців розглянуто основні 
засади реформи медичного обслуговування населення в 
контексті  Програми економічних реформ на 2010 – 2014 роки 
“Заможне суспільство, конкурентоспроможна економіка, 
ефективна держава”; 

 
√ на засіданні круглого столу за участю представників 

облдержадміністрації, обласної ради, Головдержслужби 
України та науковців обговорено проект Стратегії державної 
кадрової політики; 
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√ голова облдержадміністрації  взяв участь в 

розширеному засіданні Кабінету Міністрів України з розгляду  
доопрацьованого після громадського обговорення проекту 
Податкового Кодексу України; 

 
√ обговорено проект Концепції створення Національного 

суспільного телебачення та радіомовлення. У ході обговорення 
учасники заходу підтримали цю ідею та запропонували 
врахувати окремі пропозиції при підготовці відповідного 
законопроекту; 

 
√ обговорено питання щодо стану виконання завдань  

регіональної програми інформатизації “Електронна 
Дніпропетровщина” у 2008-2010 роках та проект програми на 
2011-1013 роки; 

 
√ голова облдержадміністрації  взяв участь у роботі ІІІ 

Інвестиційного саміту “Donbass Investment Destination 
Державно-приватне партнерство в контексті нової економічної 
політики України” за участю Президента України; 

 
√ обговорено концепцію Проекту “Розбудова потенціалу 

до економічно обґрунтованого планування розвитку областей 
та міст України” (CIDA, Конференційна рада Канади), уточнено 
робочий план Проекту до березня 2011 року, а також основні 
положення про співпрацю між облдержадміністрацією і 
Конференційною радою Канади; 

 
√ спільно з комітетом Верховної ради України з питань 

бюджету обговорено питання прискорення будівництва 
кільцевої дороги в обласному центрі. 
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